
REFLEXIÓ SOBRE LA PROPOSTA DE REGLAMENT REGULADOR DE LES GRAVACIONS 
PRESENTADA AL PLE PER A LA SEUA APROVACIÓ INICIAL 

 
La proposta de gravació dels Plens feta pel Grup Compromís tenia com a 

objectius oferir una major informació i transparència sobre el que passa en els Plens, 
com a forma de facilitar la participació en els temes municipals que són públics. 

Creem que aquesta proposta de reglament presentada ara és inacceptable, ja 
que no té res a veure amb els acords plenaris aprovats en el Ple d’octubre: no només 
no es tenen en compte dits acords, sinó que planteja, en ocasions, tot el contrari i, 
fins i tot, en alguns aspectes vulnera la legalitat vigent. 

 
Ara presentem els 3 acords plenaris aprovats i les propostes que fa el reglament: 
 

- ACORD PLENARI 1- Les gravacions han de ser públiques. 
Que les gravacions siguen públiques vol dir que qualsevol ciutadà puga accedir a elles 
per poder escoltar-les en qualsevol moment. 
 
PROPOSTA DEL REGLAMENT: 
Artículo 1. Objeto 
“Las sesiones del Pleno serán reproducidas a los efectos  de servir de soporte 
instrumental a Secretaria para la elaboración de las actas”.  
 
Artículo 5.1. Condición de uso y funcionamiento. 
“Este soporte únicamente tendrá la finalidad de apoyo a la Secretaría para la 
redacción de las Actas, [....]” 
 
 
Artículo 3. Características del sistema. 
“La grabación material de las sesiones que se celebren por el Pleno de la Corporación 
se efectuará en exclusiva por los servicios municipales”. 
 
Artículo 5.4. Condiciones de uso y funcionamiento. 
“No podrà acceder ni instalarse en el salón de sesiones del pleno municipal ningún 
dispositivo de grabación diferente a los instalados por el propio Ayuntamiento de 
Costur. 
 
Artículo 4. Entrega y custodia del Material Grabado. 
“Las grabaciones serán custodiadas por la Secretaria que las guardará hasta la 
aprobación del acta por el Pleno. Después de este plazo las cintas grabadas y 
depositadas en la Secretaría  SERÁN DESTRUIDAS” 
 
 CONCLUSIÓ SOBRE L’ACORD PLENARI 1 
Fent les propostes següents: 

-  Que les gravacions sols servisquen de suport per a la redacció de les actes 
(cosa que ja s’estava fent en l’actualitat). 

-  Que ningú puga gravar els Plens. 
-  Que les gravacions seran destruïdes en aprovar-se l’acta.  

La conclusió que s’extrau és  que no es vol augmentar la transparència i el nivell 
d’informació dels ciutadans per tal que puguen opinar, sinó, més bé al contrari, que 
s’intenta amagar el  que ocorre als Plens. 



 
- ACORD PLENARI 2- Facilitar una còpia a cada grup municipal per a la seua 

consulta. 
 
PROPOSTA DEL REGLAMENT: 
Artículo 5.3. Condiciones de Uso y Funcionamiento 
“Una vez redactada el acta y, previamente a la sesión de la aprobación de la misma, los 
Concejales que consideren que no ha sido recogida adecuadamente su intervención, se 
dirigirán a la Secretaria, la cual les facilitará la audición de la grabación. 
 
CONCLUSIÓ SOBRE L’ACORD PLENARI 2 
Les gravacions sols podran ser consultades pels regidors i sols durant els mateixos tres 
dies en els que es pot consultar tota la documentació administrativa dels dos mesos, 
fent molt difícil la seua consulta pel poc de temps i la quantitat de documentació a 
estudiar.  No només no se’ls facilitarà còpia, sinó que se’ls dificulta la seua consulta pel 
poc de temps i l’acumulació de treball en eixos dies. 
 

- ACORD PLENARI 3 - Crear un arxiu sonor de les gravacions. 
 
PROPOSTA DEL REGLAMENT: 
Artículo 4. Entrega y custodia del Material Grabado. 
“Las grabaciones serán custodiadas por la Secretaria que las guardará hasta la 
aprobación del acta por el Pleno. Después de este plazo las cintas grabadas y 
depositadas en la Secretaría  SERÁN DESTRUIDAS” 
 
CONCLUSIÓ SOBRE L’ACORD PLENARI 3 
En aquest punt el que es proposa és tot el contrari de l’acord plenari, en lloc de crear 
un arxiu sonor el que proposen és destruir les gravacions. No s’entén que es fiquen 
tants entrebancs a una mesura que només buscava facilitar l’accés de tots els 
ciutadans a un acte públic com són els plens, a no ser que es vulga amagar alguna cosa. 
I és que la participació ciutadana en els actes i les qüestions públiques sempre s’hauria 
de fomentar i facilitar des dels òrgans de govern, i no al contrari com pretén este 
reglament. 
 
 
CONCLUSIÓ FINAL 
On queda la transparència i el dret a la informació. Per què tanta ocultació a un 
esdeveniment que és públic? 
 
En les propostes electorals de Compromís per Costur, assumides també pel Sr. Alcalde,  
es plantejava la necessitat d’obrir les portes de l’ajuntament i augmentar la 
transparència i la informació per facilitar la participació de tota la gent. On han 
quedat aquestes propostes? Perquè ara tanta ocultació?  
 
Per altra banda, les propostes per a l’elaboració de dit reglament presents en l’informe 
de Secretaria tenien un esperit molt democràtic i participatiu, ja que demanaven una 
elaboració col·laborativa del propi reglament entre tota la gent, la qual cosa també 
entra en contradicció amb les línies generals dels reglament presentat. A més, seria 
interessant conèixer la participació real que ha hagut en la seua elaboració i ens 
podríem fer les preguntes següents al respecte: 



- Quanta gent s’ha enterat  de que s’anava a redactar el reglament de les 
gravacions? 
-Quanta gent del públic o no assistent ha llegit la proposta de reglament i la 
coneix? 
-Quanta gent  ha pogut fer aportacions a aquesta proposta? 

 
Segons les respostes que obtinguérem, caldria preguntar-nos si dita participació ha 
sigut suficient o si, per contra, s’ha elaborat sense comptar amb la gent del poble com 
s’havia plantejat.  
                                                                  
                                                                                          
   Regidors de Compromís 


